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E2 VEILIGHEID IN DE WIJK
@ke . - …5 Begin dit jaar heb ik naar aanleiding van een aantal “kleine” misdrij‑
3 ven in onze buurt kennisgemaakt met de heer Peter Huisman, werk‑

zaam als contactmedewerker bij de politie. Hoewel de aanleiding dus
niet zo plezierig was, bleek het een prettige kennismaking. Nadat hij
uitgebreid geïnformeerd had (en was) wat er zich in de buurt afspeel‑
de vertelde hij enthousiast over de nieuwe werkwijze van de politie.

Het is niet geheel nieuw (er is in de kranten al het een en ander over
gepubliceerd) maar het lijkt zinvol om in deze wijkkrant over dit
onderwerp te schrijven. Temeer daar ik in een vorige wijkkrant toe‑
zegde u verder te informeren als duidelijker werd hoe de gemeentelij‑
ke politiek vorm wil gaan geven aan een door allen voorgestaan
“integraal veiligheidsbeleid*. &Á.
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strijding onderwerpen die in de afgelopen jaren dan ook steeds h
op de agenda's van zowel de landelijke overheid als gemeentebestu-\
ren verschenen. Bestrijding en vermindering van criminaliteit en
onveiligheid diende niet alleen gerealiseerd te worden door verster
king van de politiezorg, maar ook door een actiever - vooral pr
tief gericht - beleid van de lokale overheid.

Wanneer gevraagd wordt naar de bezorgdheid van inwoners van
Nederland (dus ook die van Leiden) over maatschappelijke proble‑
men, dan blijken de thema's onveiligheid en criminaliteit zeer hoog t
scoren. Veiligheid moet dan ook beschouwd worden als een basis

Ook in Leiden werd die tendens zichtbaar, de basis werd gelegd voor
een nadrukkelijker en toenemende rol van de gemeente op het ge‑
bied van veiligheidsbeleid. Onder de noemers van achtereenvolgens
vandalismebestrijding, sociale veiligheid, kleine criminaliteit, veel
voorkomende criminaliteit en tenslotte bestuurlijke criminaliteitspre‑
ventie heeft het gemeentelijke veiligheidsbeleid sindsdien een forse
ontwikkeling en groei doorgemaakt. Toch moet men constateren dat
dit beleid niet heeft geleid tot voldoende resultaten. Algemeen wordt
onderkend dat nieuwe inspanningen en meer gestructureerde



beleidsinitiatieven noodzakelijk zijn omcriminaliteit en

onveiligheid tot een zo laag mogelijk niveau terug te
brengen. Daarmee is (de discussie over)
veiligheidsbeleid in een nieuwe fase beland en doet
het begrip “integraal veiligheidsbeleid” haar intrede.
(Bron: notitie werkgroep gemeentelijk veiligheidsbe‑
leid)

Tijdens de begrotingsbesprekingen van 1994 werd
door de gemeenteraad een motie aangenomen waarin
onder andere werd gepleit voor een “wijkgerichte
aanpak van onveiligheid waarbij het veiligheidsbeleid
wordt verbonden aan het sociale vernieuwingsbeleid
en de plannen om Leiden in te delen in sociaal-cultu‑
reel samenhangende wijken”.

Deze wijkgerichte aanpak werd inmiddels ook al
door de politie nagestreefd. Hierover word ik in een
tweede gesprek uitgebreid geïnformeerd door de heer
Peter Huisman en zijn collega de heer Willem
Durieux. Zij vertellen mij in (gelukkig) minder ambtelij‑
ke taal hoe dat er dan uitziet, deze nieuwe werkwijze.
Leiden maakt in deze opzet deel uit van het nieuw
gevormde district Leiden-Voorschoten en is onderver‑
deeld in 6 wijken: Merenwijk, Centrum-Oost,
Centrum-West, Zuid-West, Stevenshof en Voorscho‑
ten.
Onze wijk maakt deel uit van Centrum-West, dat wil
zeggen: ten westen van de grens Korte Mare\Lange
Mare, Nieuwe Rijn, Gangetje, Korevaarstraat tot aan
de Singels; en aan de noordzijde afgebakend door de
Schipholweg, Rijnsburgerweg (gehele terrein A.Z.L.).
Centrum-West omvat de volgende “buurten”/buurt‑
centra: Academiewijk, Levendaal-West, Academie‑
Pieterswijk, De Camp‚ D'Oude Morsch, Stationskwar‑
tier, Maredijkbuurt en Pesthuiswijk.

In onze wijk zijn contactmedewerkers van de politie
werkzaam die in samenwerking met burgers,
gemeente en instellingen proberen de veiligheid te
vergroten. De politie probeert zich meer op straat, in
de wijk te laten zien, zodat ze zichtbaar en vooral
aanspreekbaar worden. Dit heeft een preventieve
werking (signalerinsfunctie), in tegenstelling tot voor‑
heen toen men möer repressief moest werken. De
beide heren benadrukken dat ze de schroom, de
drempel willen wegnemen door meer naar de mensen
toe te gaan. "Laat ze maar komen, bellen, contact
opnemen: juist met die contacten willen we iets
doen”. Dat ze dat waar maken hebben ze mij in ieder
geval duidelijk gemaakt. Na onze melding (zie aanhef)
heeft ons buurtje meer aandacht van de politie gekre‑
gen en sindsdien blijven de "ongeregeldheden" ach‑
terwege…, afkloppen maar.

Pe Dus schroomt u niet: bel als het nodig is. Hetdocs

‚RESTAURANT ART.461. |
KAISERSTRAAT 7 LEIDENTEL. 071-143388

hun
doorkiesnu r van dhr. Huisman en collega's is:
258740 (bij Afwezigheid wordt u doorgeschakeld naar
de telefoniste). Maar bij acute zaken draait u natuur‑
lijk 06-11.

Yvonne van Deutekom

LEIDSE VRIJWILLIGERSPRIJS
Op 7 december aanstaande wordt voor de tweede
keer de Leidse Vrijwilligersprijs uitgereikt.
De jury heeft besloten om de prijs de Co Verhoog‑
prijs te noemen naar de begin dit jaar overleden eer‑
ste winnares van de Leidse Vrijwilligersprijs.
Co en haar man Walter Verhoog gaven volgens het
juryrapport nieuwe invulling aan het oude begrip
“burgerzin”. Tijdens de prijsuitreiking is de hoop uit‑
gesproken, dat Co en Walter nog lang actief zouden
mogen blijven. In overleg met Walter Verhoog en de
kinderen is besloten om de Leidse Vrijwilligersprijs
naar haar te vernoemen. De jury bestaat uit mevrouw
M. Römgens als voorzitter, de heer K. van Kampen
en de dames E. Kerckhoffs en H. Wiersinga. De or‑
ganisatie is in handen van de Leidse Vrijwilligerscen‑
trale en Stichting Welzijn Leiden.

i ek u n n e n meedi naar d Verh i j s ?
* individuele vrijwilligers (of vrijwilligers”"paar”)
* pure vrijwilligersorganisaties
* organisaties waar naast vrijwilligers ook betaalde
krachten werkzaam zijn.
Allen dienen binnen de gemeentegrenzen van Leiden
actief te zijn.

Bij het organisatiecomité kunnen inschrijfformulieren
worden aangevraagd. Naast informatie over de aan‑
melder worden gegevens over de vrijwilliger of de
organisatie gevraagd.

De sluitingsdatum voor de Co Verhoogprijs is 14
oktober! Daarna buigt de deskundige jury zich over
de aanmeldingen en op 7 december aanstaande
wordt de Co Verhoogprijs uitgereikt.

Inschrijfformulieren zijn te verkrijgen bij:

organisatiecomité Co Verhoogprijs
p/a LeidseVrijwilligerscentrale
Breestraat 117, 2311 CL Leiden

Telefoon 071 - 16 77 66 op werkdagen tussen 9.00
en 16.00 uur.
Contactpersonen: Lia Dickhoff en Els Jansen

FIRMA DE GEUS

DOEZASTRAAT8 - 2311 HB - LEIDEN
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Uitslag Enquête Sluitingstijden Horeca, september 1994 IN MEMORIAM 

INGEZONDEN: 71 enquêteformulieren 

VRAAG 1: Heeft u in het afgelopen halfjaar enige vorm van overlast ondervonden afkomstig van (naam 
etablissement), of door toedoen van aankomende en vertrekkende bezoekers? 

regelmatig soms nooit 

Barrera 6 3 11 
Beavers 9 4 
Fabers 5 8 
Foen Food 3 
In den Gapenden Eter 1 2 4 
't Kaisertje 3 5 2 
Leids Vrijetijds Centr. 3 1 1 

Totaal 27 (38%) 15 (21%) 29(41%) 

VRAAG 2: Wat denkt u dat het effect zal zijn van latere sluitingstijden? 

meer overlast 

Barrera 
Beavers 
Fabers 
Foen Food 
In den Gapenden Eter 
't Kaisertje 
Leids Vrijetijds Centr. 

Totaal 

10 
13 

6 

2 
6 
5 

42 (59%) 

minder 

2 

1 
1 

4 (6%) 

weet niet geen effect ( 

6 2 

6 1 
3 
4 
2 1 

21 (30%) 4 (6%) 

Conclusie 

Op grond van de ontvangen klachten dringt de wijk- 
vereniging er bij de gemeente op aan vijf van de ze- 
ven aanvragen voor latere sluitingstijden niet in te 
willigen. Alleen "Foen Food" en "In den Gapenden 
Eter" zouden volgens het bestuur hiervoor in aanmer- 
king mogen komen. Alle zeven horeca-gelegenheden 
zullen we op de hoogte brengen van de opmerkingen 
die over hun bedrijf gemaakt zijn, natuurlijk onder 
weglating van namen en adressen van afzenders. 
Ook al zijn de eigenaren niet in ieder opzicht verant- 
woordelijk voor het gedrag van hun vertrekkende 
bezoekers, ze kunnen er heel wat aan doen om de 
overlast binnen de perken te houden. Omwonenden 
die gezamenlijk iets willen doen tegen horeca-overlast 
in hun buurt zullen wij met raad en daad bijstaan. 

Joep Creyghton 

Hiernaast treft u een van de bij ons binnengekomen 
brieven over de sluitingstijden van de HORECA aan. 

/INKOMENDE POST / 
Geacht bestuur, 

Na een jaar is het dan toch zover: in het Leids 
Nieuwsblad van 12-8-1994 verklaart de Gemeente 
Leiden zich bereid ontheffing van de bestaande slui- 
tingstijden toe te staan aan een zestiental café's en 
restaurants, waarvan de eigenaars al in juli 1993 het 
verzoek daartoe hadden ingediend. En of belangheb- 
benden daar maar binnen een maand op wilden rea- 
geren. In vakantietijd nota bene. 

Wij vinden het niet raadzaam dat aan de horeca-gele- 
genheden in de Pieters- en Academiewiik latere slui- 
tingstijden worden toegestaan. Reeds bij de huidige 
openings- en sluitingstijden krijgt de wijk immers hoe 
langer hoe meer het karakter van een uitgaanscen- 
trum in plaats van een woonwijk. Het is er vaak tot 's 
nachts laat onrustig en de gewone burger wordt 
steeds vaker gedwongen om het horeca-gebeuren 
heen te leven. Denk bijvoorbeeld aan de stegen die 
bij mooi weer opeens vol restaurant-tafeltjes staan, 
de biertapgelegenheden bij het WK voetbal, het 
nachtelijk lawaai en vandalisme van cafébezoekers in 

In de nacht van 30 op 31 juli 1994 zijn twee oud-bestuursleden overleden: Joop Snijers in de leeftijd van 66 
jaar en Madeleine Bosch-Gans, die 74 jaar werd. 

Joop Snijers, welbekend van zijn banketbakkerswinkel aan de Botermarkt, welke enige jaren geleden door zijn 
zoons werd overgenomen, werd in maart 1982 als een van de weinige winkelier/bewoners gekozen in het 
bestuur van de wijkvereniging. Hij heeft een volledige periode van twee maal drie jaar volgemaakt. Als be- 
stuurslid trad hij naar buiten niet op de voorgrond, in het bestuur sprak hij wel degelijk zijn woordje mee, 
bracht goede ideeën aan en wist die ook van anderen naar waarde te schatten. Joop was daarbij een voortref- 
felijk gastheer als de bestuursvergadering bij hem thuis plaats vond. Wij wensen zijn vrouw en zijn kinderen, 
waaronder nog twee jonge, veel sterkte in hun verdriet. 

Madeleine Bosch-Gans was van oktober 1977 tot november 1979 bestuurslid van de wijkvereniging. Dat is 
weliswaar niet zo'n lange periode, maar dat wil niet zeggen dat ze buiten die periode niets voor de wijk deed. 
Integendeel. In wijkkrant nr. 6 van juni 1976 verscheen voor het eerst een artikel van haar hand. Er zouden er 
nog vele volgen gedurende vele jaren. Misstanden op allerlei gebied, maar vooral aantasting van het monu- 
mentale karakter van de binnenstad, waren de onderwerpen. Ook als lid van de Adviesraad voor de Binnen- 
stad heeft ze haar steentje bijgedragen. We zullen ons haar herinneren "als een strijdlustige vrouw. Ze vocht 
voor haar standpunt, want dat was het enige goeie: de binnenstad moest behouden worden en het café-leven 
ingeperkt." (citaat uit de toespraak van haar dochter tijdens de begrafenismis). 

Tot op het einde toe bleef zij strijden, ook al woonde ze de laatste jaren niet meer op het vertrouwde Rapen- 
burg. Zo maakte ze zich recentelijk nog ernstige zorgen over het verdwijnen van de brandweer uit de binnen- 
stad. Madeleine was een persoonlijkheid, die je niet licht vergeet. Moge dat voor haar dierbaren tot troost zijn. 

Joop Gerritsen 

PROGRAMMA PIETERSKERK 

oktober 
za 08 
zo 09 
za 15 
z0 16 
wo 19 
do 20 
vr 21 
za 22 
zo 23 
ma 24 

WO 26 
)do 27 

zo 30 

november 
) Antiquaire 10.00-18.00 za 05 Rommelmarkt 10.00-17.00 
) boekenbeurs zo 06 Koorproject 13.30-15.00 
Rommelmarkt 10.00-17.00 Rondleiding 15.00 
Rondleiding 15.00 zo 13 verjaarsbrunch 11.30-17.00 
) 09.30-24.00 Rondleiding 15.00 
) Veerstichting 09.30-24.00 do 18 Brouwersdag Heineken 18.00-01.00 
) 09.30-21.00 vr 19 bruiloft 18.00-24.00 
) Carrefour de Leyde 09.00-18.00 zo 20 Artistieke Handen 11.00-17.30 
) 09.00-17.00 do 24 Thanksgiving Day 
mr. Annelien Kappeyne Service 11.00-13.00 
van de Copello-lezing 20.00-21.30 za 26 Rommelmarkt 10.00-17.00 
COV Ex Animo generale 20.00-23.00 zo 27 Rondleiding 15.00 
jubileumconcert COV Cantatedienst mmv 
Ex Animo 20.00-23.00 Wassenaar Vocaliter 19.00-20.30 
Rondleiding 15.00 
Cantatedienst Hosanna 19.00-20.30 december 

zo 04 Rondleiding 15.00 
vr 09 Huizingalezing RUL 20.00-22.00 
za 10 Rommelmarkt 10.00-17.00 
zo 11 Rondleiding 15.00 
WO 14 kerstconcert (optie) 20.00-23.00 
do 15 Con Amore, generale 19.30-23.00 
vr 16 Con Amore, 

Weihnachtsoratorium 19.30-23.00 
za 17 Rommelmarkt (optie) 10.00-17.00 
zo 18 idem en (rondleiding) 15.00 
di 20 St. George Choir 

(Windsor Castle) optie 
19.00-23.00 WO 21 Bachkoor Holland 

Weihnachtsoratorium 
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DE KRANT NAAR HET 2'o4c- 
HART VAN DE STAD 49- 
Ongeveer drie kranten geleden werd mij door het 
bestuur gevraagd of ik deze krant zou willen bezor- 
gen in een deel van de wijk. Ik woon inmiddels drie 
jaar in Leiden en moet nog regelmatig glazig kijken 
als mensen het hebben over Korte Mare, Rijndijk, 
Papengracht etc. Ook rijd ik op de fiets nog regelma- 
tig om, aangezien op het gevoel afsnijden van een 
route me steevast verder van huis brengt dan mijn 
bedoeling was. 

Inmiddels heb ik van een aantal Leidenaren, die veel 
langer dan ik in de stad wonen, begrepen dat dit 
fenomeen van verdwalen in je eigen stad vaker voor- 
komt. 

Het rondbrengen van de krant leek me een aardige 
mogelijkheid om de stad een beetje beter te leren 
kennen. Ik ben daar niet in teleurgesteld. Rondlopend 
met een stapeltje kranten loop ik van de ene verras- 
sing in de andere. Een Indische restaurant in een 
stille straat, een achteraf verstopte smederij, een 
'brocante', net zo toevallig ontdekt als tijdens de va- 
kantie in Frankrijk. En natuurlijk talloze hofjes die je - 
vanwege de brievenbus- niet zomaar voorbij loopt. Zo 
gaan "Maartensh., Weeshuish. en Zusterh." als num- 
mers op de kaart van Leiden zomaar leven. 

Het rondbrengen van de krant is een kleine moeite. 
Het leert me meer van de stad. Vergeleken met de 
mensen in het bestuur van de wijkvereniging is mijn 
kennis echter zeer beperkt. Die weten elk hoekje en 
elke verbouwing(!) te noemen. Ze schrijven er leuke 
stukken over. Toch realiseer ik me dat ze in zekere 
zin ook afhankelijk zijn van 'verdwalers' zoals ik; zon- 
der rondbrengers geen lezers ... 

Tijdens contacten met het bestuur van deze wijkver- 
eniging, werd me die verhouding overigens in bredere 
zin duidelijk. Naast het enorme enthousiasme van 
een zeer kleine groep, is een (regelmatige) kleine 
bijdrage van een grotere groep buurtgenoten onont- 
beerlijk voor een gezonde wijkvereniging. Ik heb be- 
grepen dat binnen het bestuur de grens van hun 
eigen enthousiasme wordt onderkend (dat is ook lo- 
gisch als de opkomst bij een "Algemene" ledenverga- 
dering exact twee keer zo hoog is als het aantal le- 
den van het bestuur). Men wil meer mensen mobilise- 

ren voor minder tijd per persoon. Ik hoop dat velen 
van u hierop intekenen. 

Af en toe een uurtje de krant rondbrengen is wat mij 
betreft in dat kader een leuke en leerzame bijdrage! 

Bert te Velde 

NIEUWE SPEELGELEGENHEID 
IN DE WIJK 

Eind juni werden de bewoners van Arsenaalstraat en 
Cleveringaplaats en omgeving door de gemeente 
geïnformeerd over een plan voor een speelgelegen- 
heid voor kleine kinderen in de buurt. De bewoners 
konden tot medio juli inspraak geven op het plan, dat 
naast speelwerktuigen ook een bank omvat. Ook voor 
bewoners op iets grotere afstand van de Arsenaal- 
straat is deze speelplek van belang, zeker in het licht 
van de discussie over eventuele bebouwing van het 
speelterrein aan de Pieterskerkgracht. 

Op deze plaats beperken wij ons tot het vermelden 
van de opheffing c.q. verplaatsing van vier resp. twee 
parkeerplaatsen ten gunste van deze speelgelegen- 
heid. Hierbij treft U in een plaatje een deel van het 
plan aan. 

Laurens Schrijnen 

KLIMWERKTUIG STELLA: 
Speelhout SV20500 op rubber mat 
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GROTE BEZWAREN TEGEN 
LATERE SLUITING HORECA 

"Overlast nu al nauwelijks te verdragen" 
"Van de vaste bewoners (in de Pieterswijk) zijn er al 
te velen noodgedwongen naar elders verhuisd" 

Dit is slechts een greep uit de tientallen reacties die 
wij ontvingen op onze enquête onder omwonenden 
van zeven café's en restaurants die de gemeente 
verzocht hebben om langer open te mogen blijven. 
Het bestuur van de wijkvereniging had zich al eerder 
uitgesproken tegen de gemeentelijke plannen om de 
openingstijden van horeca-gelegenheden tot dieper in 
de nacht te verlengen. Nu de gemeente daar toch toe 
over wil gaan, vonden we het tijd worden om de di- 
recte omwonenden zelf naar hun mening te vragen. 

In totaal ontvingen 230 omwonenden van ons een 
enquêteformulier: ruim 30 per etablissement. Op die 
manier hoopten we een beeld te krijgen van de over- 
last per café en/of restaurant. Dat is goed gelukt. Van 
de 230 formulieren werden er 71, dus bijna een-der- 
de, ingevuld bij ons terugbezorgd. Dat is een hoge 
score, zeker als je bedenkt hoe gemakkelijk zo'n los 
formulier tussen de rest van het bezorgde papierwerk 
verloren raakt. Horeca-overlast is dan ook iets dat 
mensen rechtstreeks in hun privé bestaan raakt, met 
name in de nachtelijke uren. 

Uitslag enquête 

Niet alle horeca gelegenheden veroorzaken evenveel 
overlast. We hebben de cijfers voor u op een rijtje 
gezet, zie de tabel "Uitslag enquête" elders in dit 
blad. Absolute koploper wat de overlast betreft is 
restaurant Beavers in de Pieterskerkchoorsteeg: ne- 
gen omwonenden verklaren 'regelmatig' last te onder- 
vinden en vier zeggen 'soms' last te hebben. Tot 
zover de nuchtere cijfers over "Beavers". Maar achter 
die cijfers gaat veel bittere ellende schuil: dat blijkt 
wel uit de haastig geschreven zinnen aan de onder- 
kant van het formulier: 
" .... Enige overlast zal men, als men in het centrum 
woont, voor lief moeten nemen. De overlast van Bea- 
vers is echter buiten alle proporties!". 
"Lawaai na sluitingstijden - geen rekening houdend 
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BISTRO 

NIEUWSTEEG 11 LEIDEN 
TEL. 071 - 123888 

E7 
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SCHOENWINKEL 

"BRABANT" 
NOORDEINDE 42 
TEL.: 071-149813 

WALDLÄUFER HELIOFORM 
MEINDL MEPHISTO 

BUFFLOX PICARDI 
AVANG ARA 

BOMMEL 

EN VELE ANDERE 
BEKENDE MERKEN 

"J. ZIERIKZEE" 
MAATSCHOENMAKERIJ 

H. P. H. NUSTELING 
BAKKERSTEEG 3 
2311 RH LEIDEN 
TEL. O71-131156 

• Huizen • Flats 
Bemiddeling bil] aan-/verkoop, 
huur/verhuur. 

met de buren - muziek vaak te hard - zeer storend - 
café Roebels idem; sluitingstijden niet te volgen; vaak 
tot vroeg in de ochtend zeer luid; herrie slaan met de 
deuren, glasscherven, peuken, stank, gillen, roepen. 
Het is bar en boos." 

Een andere toelichting met dezelfde strekking loopt 
uit op de vraag: "Hoe moet er gehandeld worden 
tegen café-terreur? Graag advies". 

Restaurant 'Foen Food' op de Breestraat, daarente- 
gen, heeft bij de omwonenden een heel goede naam: 
slechts drie van hen namen de moeite het formulier 
in te vullen, en niemand had klachten. Een van de 
drie gaf zelfs als toelichting: "Het is er altijd alleen 
maar gezellig." Een bewoner, blijkbaar, die heel goed 
kan leven met een restaurant naast de deur. Zo kan 
het dus óók. 

Over sommige etablissementen lopen de meningen 
sterk uiteen. Vooral bij "Barrera" op het Rapenburg 
en "Fabers" in de Kloksteeg bleek dat het geval te 
zijn. Bij Barrera verklaren zes inzenders 'regelmatig' 
last te hebben, en elf 'nooit' (zie tabel). Van "Fabers" 
hebben vijf inzenders 'regelmatig' last en acht 'nooit'. 
Natuurlijk pleit het voor een café of restaurant wan- 
neer omwonenden het op die manier voor een eta- 
blissement opnemen - aannemende dat de eigenaar 
niet al te actief gelobbied heeft. Het bewijst dat er 
een goede relatie is met althans een deel van de 
buurt. Maar dat is voor ons geen reden om de klach- 
ten van andere omwonenden minder serieus te ne- 
men. Iedere bewoner van onze wijk heeft recht op 
enkele ongestoorde avonduren en op een behoorlijke 
nachtrust. Niemand hoeft het normaal en onvermijde- 
lijk te vinden dat men in zijn eigen woning tot diep in 
de nacht wordt lastig gevallen met bonkende of 
schallende muziek, met geschreeuw op straat en 
andere vormen van hinderlijk gedrag. 

Over alle etablissementen genomen verwacht een 
ruime meerderheid (59%) 'meer overlast' ten gevolge 
van latere sluitingstijden, 21% weet het niet en 
slechts 4% denkt dat de overlast minder zal worden. 
De opvatting van de gemeente is, dat door latere 
sluitingstijden de bezoekers meer gespreid zullen 
vertrekken en daardoor minder overlast zullen ver- 
oorzaken. Daarin gelooft dus bijna niemand. 

• Bedrijfs o/g 

• Taxaties Beëdigd Taxateur 
Bi] aankoop hypotheek aanvragen, 
successle aangiften enz. 

• Hypotheken 
d.m.v. moderne methodes en apparatuur Eon aan Uw persoonlijke omstandigheden 
optimale kans om snel te slagen. aangepaste hypotheek ls erg belangrijk. 

• Beheer Huur Incasso • Verzekeringen 
Van verhuurde hulzen, Brandverzekeringen, W.A. verzekeringen, 
al of nlet gemeubileerd ol gestoffeerd. Auto's, Pensloanen, 

Levensverzekeringen enz. 

Z\ ZAALBERG 
makelaardij 

Korevaarstraat 35, 2311 JT Lelden 
Tel. 071-149147 Fax 071-128257 

Postbus 277, 2300 AG Lelden 

SPECIAALZAAK VOOR 
g,, g £Ec-e g g "RAPEUTIscHE ELASTISCHE KousN 
TE • LAAI BANDAGES, MEDISCHE HULPMIDDELEN 

Mevr. J.J. Dickhoff v.d. Linden AMBULANT 

Ziekenfondsleverancier 
Geopend maandag 13-17 uur, dinsdag t/m vrijdag van 9-17 uur 
of na telefonische afspraak. 
Doezastraat 27 2311 HA Leiden Tel. 071-132745 

Ook interieur artikelen 
en zijden bloemen 

[lemsiet«lunst 
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Over de plaatsing, in 1992, van het markante theepa- 
viljoen aan de Doezastraat-zijde van het Van der 
Werfpark is veel te doen geweest. Met veel bewoners 
was het bestuur van de wijkvereniging destijds verre 
van gelukkig met de bouw ervan, in het enige park 
dat de wijk rijk is. Het vele overleg dat erover is ge- 
voerd lijkt wel te hebben bijgedragen aan het bijzon- 
der luchtige ontwerp en de plaatsing op de uiterste 
hoek van het park. Tot hilariteit van velen bleek het 
paviljoen vervolgens op gemeenschapskosten geheel 
verplaatst te moeten worden, omdat het op een 
hoofdgasleiding stond ("foutje, bedáánkt! "). 

De weerstand tegen de bouw was niet zozeer ingege- 
ven door het ontwerp of de funktie van het bouwsel, 
alswel doordat het een eerste aantasting van het park 
betekende. Het doorbreken van deze psychologische 
barrière zaaide begrijpelijkerwijs angst voor prece- 
dentwerking. Degenen die meenden dat het zo'n 
vaart wel niet zou lopen, moeten door recente bericht- 
geving toch wel aan het twijfelen zijn gebracht: eind 
augustus werd bekend dat de huidige eigenares en 
de gemeente de architect van het paviljoen, Wim Hof- 
man, hebben opgedragen om te bestuderen hoe het 
zuidwaarts kan worden uitgebreid .... 

De eigenares hoopt dat het voldoende kan worden 
uitgebreid om er een visrestaurant in te beginnen, 
hetgeen tenminste een verdubbeling van het huidige 
volume inhoudt. Bizarre bijkomstigheid is dat het 
paviljoen door dezelfde eigenares recent te koop is 
aangeboden "wegens familieomstandigheden". 

Ondanks dat laatste is er voor de wijkvereniging alle 
aanleiding om de plannen serieus te nemen. Daarbij 
hebben we veel begrip voor de bewoners die er tegen 
zijn. Als Wim Hofman er in zou slagen om een bruik- 
baar ontwerp te maken, hetgeen hij zelf nog openlijk 
betwijfelt, zou het ongetwijfeld weer architectonisch 
kwaliteit hebben. Een uitbreiding naàr het zuiden zou 
het Van der Werfpark echter ook nog meer dan nu 
domineren en afschermen van de Doezastraat. 

Bovendien: hoe meer bebouwing, hoe minder "heilig" 
het park. Het park is ooit ontstaan door een grote 
ramp (het oorspronkelijke huizenblok terplekke is 
door de beruchte ontploffing van een schuit vol bus- 
kruit in de Steenschuur in 1807 weggevaagd); een 
sluipende aantasting van het park (er sneuvelen de 
laatste tijd ook steeds meer monumentale bomen) zou 
wederom een grote ramp zijn! We hebben de ge- 
meente op de hoogte gebracht van onze zorg en 
blijven alert. 

Hans van Gelderen 

HART VAN DE 
Spg 1r 

CURSUSSEN IN 
MUSEUM BOERHAAVE 

Dit jaar is het mogelijk om cursussen kunstgeschie- 
denis te volgen in museum Boerhaave waarmee het 
Kunsthistorisch Centrum samenwerkt. Een goed be- 
gin in het nieuwe jaar zou de cursus "kunstgeschie- 
denis voor beginners " kunnen zijn. Deze basiscursus 
voorziet al 15 seizoenen lang in de behoefte van 
velen. Ook is er plaats ingeruimd voor "symboliek en 
betekenis in de kunst". Met behulp van de iconologie 
kunnen we doordringen in de wereld achter 'het 
plaatje'. In de cursus "schering en inslag in een La- 
kenstad" zal aandacht besteed worden aan de op- 
komst, de bloei en het verval van de Leidse textielin- 
dustrie. " 

KUNSTGESCHIEDENIS VOOR BEGINNERS 
12 bijeenkomsten, 3 excursies. Prijs: f 275,-- 
Tijd: 16-1 t/m 10-4-1995, maandag 14-16 uur 

Wegwijs in het labyrint van vele eeuwen, anders kij- 
ken naar gebouwen, schilderijen en beelden. 

SYMBOLIEK EN BETEKENIS IN DE KUNST 
8 bijeenkomsten, 1 excursie. Prijs: f 175,-- 
Tijd: 8-10 t/m 3-12-1994, zaterdag 11-13 uur 

Kennismaking met het symbolisch wereldbeeld in de 
kathedraalkunst, de zedenlessen in de 17de-eeuwse 
genrekunst en de diepere betekenis van mythologi- 
sche voorstellingen in de Renaissance. 

SCHERING EN INSLAG IN DE LAKENSTAD 
4 bijeenkomsten, 2 excursies. Prijs: f 200,-- 
Tijd: 14-1 t/m 4-2-1995, zaterdag 11-13 uur 

Opkomst, bloei en verval van de Leidse textielindus- 
trie. Een bezoek aan de grootse tentoonstelling o o 
"Leids Goed" in de Lakenhal en @er wandelingen 
langs huizen, hofjes en andere plekken zullen ge- ) 
tuigen van de Leidse lakengeschiedenis. 

Voor meer informatie en/of inschrijvingen: Kunst- 
historisch Centrum, 
telefoonnummer: 020-626.54.90 

GEKNIPT gekniptGEKNIP Tgeknipt(GEKNIPT_ 

ARS 300 JAAR 

In alle Leidse kranten heeft u inmiddels kunnen lezen 
dat Ars 300 jaar bestaat. Ik zal daarom niet de ge- 
schiedenis nog eens vertellen. Wel wil ik u opmerk- 
zaam maken op de diverse tentoonstellingen die dit 
jaar nog zullen plaats vinden. 

1 oktober t/m 6 november 
Tekeningen van Ars 
ca. 50 18e en 19e eeuwse tekeningen uit het bezit 
van Ars in de Lakenhal 
(vervolg op pagina 9) 
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ACTIEF VOOR DE WIJK 

Zitting nemen in het bestuur van de wijkvereniging 
zou niet automatisch moeten hoeven inhouden dat 
ook àlle werk door de bestuursleden zelf wordt ge- 
daan. Bestuurslid zijn is immers vrijwilligerswerk en 
de leden hebben ook een druk privé-leven. Boven- 
dien is een zo ruim mogelijke blik gewenst op alles 
wat er in de wijk leeft. In de praktijk hebben wij nu 
amper hulp. In de Algemene Ledenvergadering, op 
30 maart jl. hebben we dan ook gemeld dat we ons 
bij de diverse activiteiten voor de wijk graag laten 
assisteren door enkelen onder u, medewijkbewoners. 
Wij gaan ervan uit dat een aantal onder u dat best 
regelmatig wil doen, zolang het maar geen verplich- 
tend karakter krijgt. De hulp kan bestaan uit het rond- 
brengen van deze viermaal per jaar verschijnende 
krant of het beoordelen en becommentariëren van ge- 
meenteplannen en dergelijke over een onderwerp dat 
u interesseert. Wij hadden voor onszelf de 
aandachtsgebieden al verdeeld, om details van aan 
de orde zijnde onderwerpen eerst in kleiner verband 
te kunnen uitwisselen. Het betreft: 

yerkeer en parkeren; actiepunten zijn nu: de Autolu- 
we Binnenstad (autovrij kernwinkelgebied, bereikbaar- 
heid voor bewoners en bezoekers), de parkeergarage 
aan de Boommarkt, politieoptreden tegen parkeren 
door bezoekers op plaatsen voor vergunninghouders, 
kwakken van fietsen, etc. Auto- en niet-autobezitters 
zijn. we!km.om.mee.te .denkêri."cc·cc"" 

activiteiten voor een aandachtsgebied, kunnen schrij- 
ven of bellen naar één van de achterop deze krant 
vermelde bestuursleden. 

Hans van Gelderen, voorzitter 

[@Ei end e, a» 
iv@roves ewere,,$jpf; 

Op het artikel 'Bouwen op de Pieterst~gracht' in de Sa(- 
vorige wijkkrant is een reactie gekomen van Reinout/ wie 
van Gulick, de contactambtenaar voor de binnenstad.paf 
Hij vindt het artikel onvolledig. "Er wordt niet vermeld · 
dat de gemeente, voordat het bouwplan werd ontwik- 
keld, eerst de wijkvereniging heeft geraadpleegd over 
het verdwijnen van het speelplekje. Pas nadat de 
wijkvereniging hiertegen geen bezwaar zei te heb- 
ben, is het bouwplan ontwikkeld. Uit de voorlopige 
reactie van de secretaris van de wijkvereniging op de 
eerste schetsen van het bouwplan blijkt dat het opof- 
feren van de speelplek niet als bezwaar wordt ge- 
noemd. Om nu de gemeente van technokratie te 
beschuldigen ('de planners zagen alleen een gat in 
de gevelwand') is een nogal eenzijdige weergave van 
de werkelijkheid." 

Tot zover de reactie van Reinout van Gulick. 

Bouwen en woonomgeving; actiepunten zijn nu: het 
plan voor bebouwing van het speelterreintje aan de 
Pieterskerkgracht, de nieuwbouw voor het Gemeente- 
archief, de parkeergarage aan de Breestraat, de Sleu- è) ,,J, 
telhof, het Groenkomplex, verbouwing van monumen- n 
tale woonhuizen, sfeervolle verlichting, etc. Nostalgi; ç7 - :termer.a·?py 
Leefmilieu; actiepunten zijn nu: gescheiden af Ie 
inzameling, afvalcontainers, hondepoep, lawaai en g0/0)] 

) gezelligheid van studenten en horecabezoekers, be-,. v. 1 ~~11. 
houd van het Van der Werfpark, speelgelegenheid in -'1 /l 
de wijk, sociale vernieuwing (nieuwe wijkgerichte ötc1,-...__ 
aanpak), etc. Inyentieyelingen, idealisten..en.realisten eaf, 
zijn. welkom.om.mee.te.denken. 1 ] 

(Sociale) veiligheid; actiepunten zijn nu: het gemeen. or 
telijk veiligheidsbeleid (met name criminaliteitspreven- )94 0/ 
tie), verhuizing van de brandweer, etc. Waakzame 
bewoners.zijn.welkom.om.mee.te.denken, " lan p@Mw 
Degenen die interesse hebben voor deelname aan ( r'oh- 

Van Gulick heeft gelijk. Het bestuur heeft aanvankelijk 
inderdaad gemeend dat verdwijnen van de speelplek 
geen bezwaar zou vormen. We hadden niet de indruk 
dat die nu erg veel gebruikt werd. Dit is ten onrechte 
niet in het artikel vermeld, waarvoor ons excuus. 

Joop Gerritsen 

iuni @er[iid&ii 
OFFSET • LICHTDRUK·FOTO(0PIK· LEIDEN 

Vliet 40-6 23Il RE Leiden Tel.071-1208 15 Fox 071-133006 

Lelds schilder- en tekengenootschap 

"ARS AEMULA NATURAE" 
Dag- en avondkursussen 

- akwarelloren - tokenen 
- modeltekenen - etsen 
- boetseren - schilderen 
Pleterskerkgracht 9, Leiden 
Inlichtingen: Tel.: 071-14 07 84 
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DE KRANT NAAR HET 2'o4c- 
HART VAN DE STAD 49- 
Ongeveer drie kranten geleden werd mij door het 
bestuur gevraagd of ik deze krant zou willen bezor- 
gen in een deel van de wijk. Ik woon inmiddels drie 
jaar in Leiden en moet nog regelmatig glazig kijken 
als mensen het hebben over Korte Mare, Rijndijk, 
Papengracht etc. Ook rijd ik op de fiets nog regelma- 
tig om, aangezien op het gevoel afsnijden van een 
route me steevast verder van huis brengt dan mijn 
bedoeling was. 

Inmiddels heb ik van een aantal Leidenaren, die veel 
langer dan ik in de stad wonen, begrepen dat dit 
fenomeen van verdwalen in je eigen stad vaker voor- 
komt. 

Het rondbrengen van de krant leek me een aardige 
mogelijkheid om de stad een beetje beter te leren 
kennen. Ik ben daar niet in teleurgesteld. Rondlopend 
met een stapeltje kranten loop ik van de ene verras- 
sing in de andere. Een Indische restaurant in een 
stille straat, een achteraf verstopte smederij, een 
'brocante', net zo toevallig ontdekt als tijdens de va- 
kantie in Frankrijk. En natuurlijk talloze hofjes die je - 
vanwege de brievenbus- niet zomaar voorbij loopt. Zo 
gaan "Maartensh., Weeshuish. en Zusterh." als num- 
mers op de kaart van Leiden zomaar leven. 

Het rondbrengen van de krant is een kleine moeite. 
Het leert me meer van de stad. Vergeleken met de 
mensen in het bestuur van de wijkvereniging is mijn 
kennis echter zeer beperkt. Die weten elk hoekje en 
elke verbouwing(!) te noemen. Ze schrijven er leuke 
stukken over. Toch realiseer ik me dat ze in zekere 
zin ook afhankelijk zijn van 'verdwalers' zoals ik; zon- 
der rondbrengers geen lezers ... 

Tijdens contacten met het bestuur van deze wijkver- 
eniging, werd me die verhouding overigens in bredere 
zin duidelijk. Naast het enorme enthousiasme van 
een zeer kleine groep, is een (regelmatige) kleine 
bijdrage van een grotere groep buurtgenoten onont- 
beerlijk voor een gezonde wijkvereniging. Ik heb be- 
grepen dat binnen het bestuur de grens van hun 
eigen enthousiasme wordt onderkend (dat is ook lo- 
gisch als de opkomst bij een "Algemene" ledenverga- 
dering exact twee keer zo hoog is als het aantal le- 
den van het bestuur). Men wil meer mensen mobilise- 

ren voor minder tijd per persoon. Ik hoop dat velen 
van u hierop intekenen. 

Af en toe een uurtje de krant rondbrengen is wat mij 
betreft in dat kader een leuke en leerzame bijdrage! 

Bert te Velde 

NIEUWE SPEELGELEGENHEID 
IN DE WIJK 

Eind juni werden de bewoners van Arsenaalstraat en 
Cleveringaplaats en omgeving door de gemeente 
geïnformeerd over een plan voor een speelgelegen- 
heid voor kleine kinderen in de buurt. De bewoners 
konden tot medio juli inspraak geven op het plan, dat 
naast speelwerktuigen ook een bank omvat. Ook voor 
bewoners op iets grotere afstand van de Arsenaal- 
straat is deze speelplek van belang, zeker in het licht 
van de discussie over eventuele bebouwing van het 
speelterrein aan de Pieterskerkgracht. 

Op deze plaats beperken wij ons tot het vermelden 
van de opheffing c.q. verplaatsing van vier resp. twee 
parkeerplaatsen ten gunste van deze speelgelegen- 
heid. Hierbij treft U in een plaatje een deel van het 
plan aan. 

Laurens Schrijnen 

KLIMWERKTUIG STELLA: 
Speelhout SV20500 op rubber mat 

- Om 
I 
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GROTE BEZWAREN TEGEN 
LATERE SLUITING HORECA 

"Overlast nu al nauwelijks te verdragen" 
"Van de vaste bewoners (in de Pieterswijk) zijn er al 
te velen noodgedwongen naar elders verhuisd" 

Dit is slechts een greep uit de tientallen reacties die 
wij ontvingen op onze enquête onder omwonenden 
van zeven café's en restaurants die de gemeente 
verzocht hebben om langer open te mogen blijven. 
Het bestuur van de wijkvereniging had zich al eerder 
uitgesproken tegen de gemeentelijke plannen om de 
openingstijden van horeca-gelegenheden tot dieper in 
de nacht te verlengen. Nu de gemeente daar toch toe 
over wil gaan, vonden we het tijd worden om de di- 
recte omwonenden zelf naar hun mening te vragen. 

In totaal ontvingen 230 omwonenden van ons een 
enquêteformulier: ruim 30 per etablissement. Op die 
manier hoopten we een beeld te krijgen van de over- 
last per café en/of restaurant. Dat is goed gelukt. Van 
de 230 formulieren werden er 71, dus bijna een-der- 
de, ingevuld bij ons terugbezorgd. Dat is een hoge 
score, zeker als je bedenkt hoe gemakkelijk zo'n los 
formulier tussen de rest van het bezorgde papierwerk 
verloren raakt. Horeca-overlast is dan ook iets dat 
mensen rechtstreeks in hun privé bestaan raakt, met 
name in de nachtelijke uren. 

Uitslag enquête 

Niet alle horeca gelegenheden veroorzaken evenveel 
overlast. We hebben de cijfers voor u op een rijtje 
gezet, zie de tabel "Uitslag enquête" elders in dit 
blad. Absolute koploper wat de overlast betreft is 
restaurant Beavers in de Pieterskerkchoorsteeg: ne- 
gen omwonenden verklaren 'regelmatig' last te onder- 
vinden en vier zeggen 'soms' last te hebben. Tot 
zover de nuchtere cijfers over "Beavers". Maar achter 
die cijfers gaat veel bittere ellende schuil: dat blijkt 
wel uit de haastig geschreven zinnen aan de onder- 
kant van het formulier: 
" .... Enige overlast zal men, als men in het centrum 
woont, voor lief moeten nemen. De overlast van Bea- 
vers is echter buiten alle proporties!". 
"Lawaai na sluitingstijden - geen rekening houdend 
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BISTRO 

NIEUWSTEEG 11 LEIDEN 
TEL. 071 - 123888 

E7 
KLAASSENS 
A 
es> 

SCHOENWINKEL 

"BRABANT" 
NOORDEINDE 42 
TEL.: 071-149813 

WALDLÄUFER HELIOFORM 
MEINDL MEPHISTO 

BUFFLOX PICARDI 
AVANG ARA 

BOMMEL 

EN VELE ANDERE 
BEKENDE MERKEN 

"J. ZIERIKZEE" 
MAATSCHOENMAKERIJ 

H. P. H. NUSTELING 
BAKKERSTEEG 3 
2311 RH LEIDEN 
TEL. O71-131156 

• Huizen • Flats 
Bemiddeling bil] aan-/verkoop, 
huur/verhuur. 

met de buren - muziek vaak te hard - zeer storend - 
café Roebels idem; sluitingstijden niet te volgen; vaak 
tot vroeg in de ochtend zeer luid; herrie slaan met de 
deuren, glasscherven, peuken, stank, gillen, roepen. 
Het is bar en boos." 

Een andere toelichting met dezelfde strekking loopt 
uit op de vraag: "Hoe moet er gehandeld worden 
tegen café-terreur? Graag advies". 

Restaurant 'Foen Food' op de Breestraat, daarente- 
gen, heeft bij de omwonenden een heel goede naam: 
slechts drie van hen namen de moeite het formulier 
in te vullen, en niemand had klachten. Een van de 
drie gaf zelfs als toelichting: "Het is er altijd alleen 
maar gezellig." Een bewoner, blijkbaar, die heel goed 
kan leven met een restaurant naast de deur. Zo kan 
het dus óók. 

Over sommige etablissementen lopen de meningen 
sterk uiteen. Vooral bij "Barrera" op het Rapenburg 
en "Fabers" in de Kloksteeg bleek dat het geval te 
zijn. Bij Barrera verklaren zes inzenders 'regelmatig' 
last te hebben, en elf 'nooit' (zie tabel). Van "Fabers" 
hebben vijf inzenders 'regelmatig' last en acht 'nooit'. 
Natuurlijk pleit het voor een café of restaurant wan- 
neer omwonenden het op die manier voor een eta- 
blissement opnemen - aannemende dat de eigenaar 
niet al te actief gelobbied heeft. Het bewijst dat er 
een goede relatie is met althans een deel van de 
buurt. Maar dat is voor ons geen reden om de klach- 
ten van andere omwonenden minder serieus te ne- 
men. Iedere bewoner van onze wijk heeft recht op 
enkele ongestoorde avonduren en op een behoorlijke 
nachtrust. Niemand hoeft het normaal en onvermijde- 
lijk te vinden dat men in zijn eigen woning tot diep in 
de nacht wordt lastig gevallen met bonkende of 
schallende muziek, met geschreeuw op straat en 
andere vormen van hinderlijk gedrag. 

Over alle etablissementen genomen verwacht een 
ruime meerderheid (59%) 'meer overlast' ten gevolge 
van latere sluitingstijden, 21% weet het niet en 
slechts 4% denkt dat de overlast minder zal worden. 
De opvatting van de gemeente is, dat door latere 
sluitingstijden de bezoekers meer gespreid zullen 
vertrekken en daardoor minder overlast zullen ver- 
oorzaken. Daarin gelooft dus bijna niemand. 

• Bedrijfs o/g 

• Taxaties Beëdigd Taxateur 
Bi] aankoop hypotheek aanvragen, 
successle aangiften enz. 

• Hypotheken 
d.m.v. moderne methodes en apparatuur Eon aan Uw persoonlijke omstandigheden 
optimale kans om snel te slagen. aangepaste hypotheek ls erg belangrijk. 

• Beheer Huur Incasso • Verzekeringen 
Van verhuurde hulzen, Brandverzekeringen, W.A. verzekeringen, 
al of nlet gemeubileerd ol gestoffeerd. Auto's, Pensloanen, 

Levensverzekeringen enz. 

Z\ ZAALBERG 
makelaardij 

Korevaarstraat 35, 2311 JT Lelden 
Tel. 071-149147 Fax 071-128257 

Postbus 277, 2300 AG Lelden 

SPECIAALZAAK VOOR 
g,, g £Ec-e g g "RAPEUTIscHE ELASTISCHE KousN 
TE • LAAI BANDAGES, MEDISCHE HULPMIDDELEN 

Mevr. J.J. Dickhoff v.d. Linden AMBULANT 

Ziekenfondsleverancier 
Geopend maandag 13-17 uur, dinsdag t/m vrijdag van 9-17 uur 
of na telefonische afspraak. 
Doezastraat 27 2311 HA Leiden Tel. 071-132745 

Ook interieur artikelen 
en zijden bloemen 

[lemsiet«lunst 
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Uitslag Enquête Sluitingstijden Horeca, september 1994 IN MEMORIAM 

INGEZONDEN: 71 enquêteformulieren 

VRAAG 1: Heeft u in het afgelopen halfjaar enige vorm van overlast ondervonden afkomstig van (naam 
etablissement), of door toedoen van aankomende en vertrekkende bezoekers? 

regelmatig soms nooit 

Barrera 6 3 11 
Beavers 9 4 
Fabers 5 8 
Foen Food 3 
In den Gapenden Eter 1 2 4 
't Kaisertje 3 5 2 
Leids Vrijetijds Centr. 3 1 1 

Totaal 27 (38%) 15 (21%) 29(41%) 

VRAAG 2: Wat denkt u dat het effect zal zijn van latere sluitingstijden? 

meer overlast 

Barrera 
Beavers 
Fabers 
Foen Food 
In den Gapenden Eter 
't Kaisertje 
Leids Vrijetijds Centr. 

Totaal 

10 
13 

6 

2 
6 
5 

42 (59%) 

minder 

2 

1 
1 

4 (6%) 

weet niet geen effect ( 

6 2 

6 1 
3 
4 
2 1 

21 (30%) 4 (6%) 

Conclusie 

Op grond van de ontvangen klachten dringt de wijk- 
vereniging er bij de gemeente op aan vijf van de ze- 
ven aanvragen voor latere sluitingstijden niet in te 
willigen. Alleen "Foen Food" en "In den Gapenden 
Eter" zouden volgens het bestuur hiervoor in aanmer- 
king mogen komen. Alle zeven horeca-gelegenheden 
zullen we op de hoogte brengen van de opmerkingen 
die over hun bedrijf gemaakt zijn, natuurlijk onder 
weglating van namen en adressen van afzenders. 
Ook al zijn de eigenaren niet in ieder opzicht verant- 
woordelijk voor het gedrag van hun vertrekkende 
bezoekers, ze kunnen er heel wat aan doen om de 
overlast binnen de perken te houden. Omwonenden 
die gezamenlijk iets willen doen tegen horeca-overlast 
in hun buurt zullen wij met raad en daad bijstaan. 

Joep Creyghton 

Hiernaast treft u een van de bij ons binnengekomen 
brieven over de sluitingstijden van de HORECA aan. 

/INKOMENDE POST / 
Geacht bestuur, 

Na een jaar is het dan toch zover: in het Leids 
Nieuwsblad van 12-8-1994 verklaart de Gemeente 
Leiden zich bereid ontheffing van de bestaande slui- 
tingstijden toe te staan aan een zestiental café's en 
restaurants, waarvan de eigenaars al in juli 1993 het 
verzoek daartoe hadden ingediend. En of belangheb- 
benden daar maar binnen een maand op wilden rea- 
geren. In vakantietijd nota bene. 

Wij vinden het niet raadzaam dat aan de horeca-gele- 
genheden in de Pieters- en Academiewiik latere slui- 
tingstijden worden toegestaan. Reeds bij de huidige 
openings- en sluitingstijden krijgt de wijk immers hoe 
langer hoe meer het karakter van een uitgaanscen- 
trum in plaats van een woonwijk. Het is er vaak tot 's 
nachts laat onrustig en de gewone burger wordt 
steeds vaker gedwongen om het horeca-gebeuren 
heen te leven. Denk bijvoorbeeld aan de stegen die 
bij mooi weer opeens vol restaurant-tafeltjes staan, 
de biertapgelegenheden bij het WK voetbal, het 
nachtelijk lawaai en vandalisme van cafébezoekers in 

In de nacht van 30 op 31 juli 1994 zijn twee oud-bestuursleden overleden: Joop Snijers in de leeftijd van 66 
jaar en Madeleine Bosch-Gans, die 74 jaar werd. 

Joop Snijers, welbekend van zijn banketbakkerswinkel aan de Botermarkt, welke enige jaren geleden door zijn 
zoons werd overgenomen, werd in maart 1982 als een van de weinige winkelier/bewoners gekozen in het 
bestuur van de wijkvereniging. Hij heeft een volledige periode van twee maal drie jaar volgemaakt. Als be- 
stuurslid trad hij naar buiten niet op de voorgrond, in het bestuur sprak hij wel degelijk zijn woordje mee, 
bracht goede ideeën aan en wist die ook van anderen naar waarde te schatten. Joop was daarbij een voortref- 
felijk gastheer als de bestuursvergadering bij hem thuis plaats vond. Wij wensen zijn vrouw en zijn kinderen, 
waaronder nog twee jonge, veel sterkte in hun verdriet. 

Madeleine Bosch-Gans was van oktober 1977 tot november 1979 bestuurslid van de wijkvereniging. Dat is 
weliswaar niet zo'n lange periode, maar dat wil niet zeggen dat ze buiten die periode niets voor de wijk deed. 
Integendeel. In wijkkrant nr. 6 van juni 1976 verscheen voor het eerst een artikel van haar hand. Er zouden er 
nog vele volgen gedurende vele jaren. Misstanden op allerlei gebied, maar vooral aantasting van het monu- 
mentale karakter van de binnenstad, waren de onderwerpen. Ook als lid van de Adviesraad voor de Binnen- 
stad heeft ze haar steentje bijgedragen. We zullen ons haar herinneren "als een strijdlustige vrouw. Ze vocht 
voor haar standpunt, want dat was het enige goeie: de binnenstad moest behouden worden en het café-leven 
ingeperkt." (citaat uit de toespraak van haar dochter tijdens de begrafenismis). 

Tot op het einde toe bleef zij strijden, ook al woonde ze de laatste jaren niet meer op het vertrouwde Rapen- 
burg. Zo maakte ze zich recentelijk nog ernstige zorgen over het verdwijnen van de brandweer uit de binnen- 
stad. Madeleine was een persoonlijkheid, die je niet licht vergeet. Moge dat voor haar dierbaren tot troost zijn. 

Joop Gerritsen 

PROGRAMMA PIETERSKERK 

oktober 
za 08 
zo 09 
za 15 
z0 16 
wo 19 
do 20 
vr 21 
za 22 
zo 23 
ma 24 

WO 26 
)do 27 

zo 30 

november 
) Antiquaire 10.00-18.00 za 05 Rommelmarkt 10.00-17.00 
) boekenbeurs zo 06 Koorproject 13.30-15.00 
Rommelmarkt 10.00-17.00 Rondleiding 15.00 
Rondleiding 15.00 zo 13 verjaarsbrunch 11.30-17.00 
) 09.30-24.00 Rondleiding 15.00 
) Veerstichting 09.30-24.00 do 18 Brouwersdag Heineken 18.00-01.00 
) 09.30-21.00 vr 19 bruiloft 18.00-24.00 
) Carrefour de Leyde 09.00-18.00 zo 20 Artistieke Handen 11.00-17.30 
) 09.00-17.00 do 24 Thanksgiving Day 
mr. Annelien Kappeyne Service 11.00-13.00 
van de Copello-lezing 20.00-21.30 za 26 Rommelmarkt 10.00-17.00 
COV Ex Animo generale 20.00-23.00 zo 27 Rondleiding 15.00 
jubileumconcert COV Cantatedienst mmv 
Ex Animo 20.00-23.00 Wassenaar Vocaliter 19.00-20.30 
Rondleiding 15.00 
Cantatedienst Hosanna 19.00-20.30 december 

zo 04 Rondleiding 15.00 
vr 09 Huizingalezing RUL 20.00-22.00 
za 10 Rommelmarkt 10.00-17.00 
zo 11 Rondleiding 15.00 
WO 14 kerstconcert (optie) 20.00-23.00 
do 15 Con Amore, generale 19.30-23.00 
vr 16 Con Amore, 

Weihnachtsoratorium 19.30-23.00 
za 17 Rommelmarkt (optie) 10.00-17.00 
zo 18 idem en (rondleiding) 15.00 
di 20 St. George Choir 

(Windsor Castle) optie 
19.00-23.00 WO 21 Bachkoor Holland 

Weihnachtsoratorium 



het weekeinde, en ga zo maar door.

Toch blijkt de gemeente te vinden dat de bewoners
best nog wat extra druk kunnen velen. De horeca
brengt immers geld in het laatje. Er wordt in het Leids
Nieuwsblad van 12-8dan ook meteen gesproken over
permanente ontheffingen van sluitingstijden.

Alsof het niet meer voor de hand zou liggen, bij zo'n
ingrijpende maatregel eerst toch maar aan tijdelijke
ontheffingen te denken, die bijvoorbeeld elk jaar
getoetst zullen worden aan aard en hoeveelheid van
de klachten die omwonenden en politie hebben. En
alsof er nooit een referendum is geweest, dat vrije
sluitingstijden heeft verworpen (en verlate sluitingstij‑
den zijn natuurlijk gewoon vrijere sluitingstijden). Bij
de huidige sluitingstijden bestaat op dit moment een ‑
weliswaar wankel - evenwicht tussen het uitgaansge‑
drag van de horeca-bezoekers en de levensstijl van
de vaste bewoners van de stadskern: beide partijen
komen aan hun trekken (laatstgenoemde bij tijd en
wijle knarsetandend). De gemeente zou er alles aan
moeten doen om dit evenwicht in stand te houden, in
plaats van het in gevaar te brengen. Van dat laatste
wordt immers zoals altijd maar een partij de dupe: de
vaste bewoners. Daarvan zijn er al te velen noodge‑
dwongen naar elders verhuisd.

De vaste bewoners hebben noch doordeweeks, noch
in het weekeinde behoefte aan onrust en omgevings‑
lawaai tot een later tijdstip dan het huidige. Onderge‑
tekenden maken daarom bezwaar tegen elke onthef‑
fing van de nu geldende horeca-sluitingstijden en
verklaren zich voor handhaving van de tegenwoordige
toestand in de Pieterswijk.

Ten slotte: het zou de gemeente sieren als zij vraag‑
stukken als het onderhavige op een behoorlijker tijd‑
stip dan in vakantietijd zou voorleggen.

Hoogachtend,

Y.T. en A.G.Th. von Dewall

TABOE
De laatste weken konden we lezen over verwikkelin‑
gen tussen het Hoogheemraadschap Rijnland, het
college van B&W en gemeenteraadsfracties, over de
aankoop van Breestraat 48 door de gemeente. Deze
berichtgeving leidt misschien de aandacht af van de
reden van deze koop: B&W willen daar een parkeer‑
garage bouwen, van de Aalmarkt tot de Breestraat.
Een parkeergarage aan de Breestraat! Zijn er, als er
grote belangen op het spel staan, in Leiden helemaal
geen taboes meer?

Wij onderkennen die belangen: het Sleutelhofprojekt
(een winkelpassage tussen V&D en de Stadsgehoor‑
zaal) wordt van belang geacht voor de economische
waarde van de Breestraat; de ontwikkelaar van dat
project en vele huidige winkeliers vinden nabije par‑
keergelegenheid van belang voor hun klanten die per
auto willen komen.

Met onze afwijzing van de parkeergarage kiezen wij
dus niet tegen de auto, laat staan tegen winkeliers
(6ók mede-bewoners), maar tegen een aanslag op de
monumentale Breestraat. Over de belevingswaarde
van het pand dat er nú staat lopen de meningen ver
uiteen, maar de eerste parkeergarage die niet nog
véél ontsierender wordt gevonden moet nog worden
gebouwd. Om die reden hebben wij ons eind vorig
jaar al tegen dit plan uitgesproken, in ons commen‑
taar op de gemeentelijke verkeersplannen voor de
binnenstad. Door een parkeergarage aan de Boom‑
markt (achter het pand van het hoogheemraadschap)
zou al een flinke concessie worden gedaan aan de
helderheid van het autoluw/autovrij maken van het
kernwinkelgebied; deze tot aan de Breestraat bouwen
doet voor ons helemaal de deur dicht! We zullen dat
wederom kenbaar maken aan B&W. Over alternatie‑
ven denken we graag mee.

Hans van Gelderen

& ARS 300 jaar (vervolg)

Computerkunst
foto's, tekeningen en video's, gemaakt met behulp
van de computer, in Ars

Het Smalle Pandje Met De Brede Sortering
Sanders Wijnhuis - Doezastraat 12

>> au fin bec <<

FABERS
Kloksteeg 13 2311 SK Leiden Tel: 071-124012

1 7e n1 8d e c e m b e r
Kunstmarkt
werk van leden van Ars tegen betaalbare prijzen,
w.o. tekeningen, grafiek, schilderijen, keramiek en
wenskaarten

Ter gelegenheid van het jubileum is een serie van 3
prenten uitgegeven en zijn kunstkaarten van Ars-leden
te koop. Op de voorpagina de ets 'Blauwe zeedistel’
van Bas Haasnoot.

klokhuis
Prees t r aa t 16 l e e n Tel 121005
off. dealer arabio alessl stelton

Lid A‚N.V.O.
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DE KOMST VAN QUINTUS
De komst van studentenvereniging Quintus naar de
Boommarkt lijkt nu zo goed als zeker. Eerder hebben
we u in dit blad al bericht over de inspraakbijeen‑
komst die daarover ongeveer een jaar geleden door
de gemeente belegd werd. De wijkvereniging heeft
zich bij die gelegenheid niet bij voorbaat tegen ver‑
klaard, maar vond wel dat de omwonenden recht
hadden op bescherming tegen de te verwachten ge‑
volgen voor het leefklimaat (Hart van de Stadkrant 67,
november 1993). Met name de bewoners van buur‑
pand Boommarkt 7 hadden alle reden om een ver‑
slechtering te vrezen van hun woonsituatie, en kwa‑
men met een groot aantal voorwaarden. Wij hebben
in een brief aan de gemeente de wensen van de be‑
woners ondersteund, en ook voor de raadscommissie
voor volkshuisvesting en ruimtelijke ordening nog
eens inwilliging van deze verlangens bepleit.

Inmiddels kregen we van de afdeling ruimtelijke orde‑

het meetr rt blijkt dat bij ongewijzigde toestand
de asoidenteriast aanzienlijk zou zijn. Het adviesbu‑
reau acht een behoorlijke isolatie mogelijk, maar wel
op voorwaarde dat er bij de verbouwing een aantal
"pittige" extra maatregelen worden genomen.

Ook aan andere verlangens van de bewoners zal
door de afdeling ruimtelijke ordening tegemoet wor‑
den gekomen. Voor het probleem van de inpandige
fietsenstalling was in april al een oplossing gevon‑
den.

Het lijkt er dus op
dat de inspraak tot
nu toe heel wat heeft
opgeleverd. Natuur‑
lijk zal nog moeten
blijken dat tijdens de
verbouwing a l l e
beloften worden
waargemaakt. We

ning van de gemeente bericht dat er tussen de stich- zullen zien.
ting huisvesting werkende jongeren, de eigenaresse
van het pand Boommarkt 7 en Quintus overeenstem- Jacqueline van Heteren Joep Creyghton
ming is bereikt over het aanbrengen van dubbele Rr
beglazing aan de voorzijde van dit pand. Bij de wo- 071-1223295
ningen van Boommarkt 7, die direct aan de voormali‑
ge PTT-centrale grenzen waar Quintus zich wil ves‑
tigen, zijn door een akoestisch adviesbureau geluids- en ‑
metingen verricht. Pim Wehrmann, die als woordvoer- academie
der van de bewoners optreedt, vertelde ons dat uit scientifique de b e a u t é- Paris
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is als volgt samengesteld:

H.D. van Gelderen voorzitter Vliet 7 tel. 141146
J.J.M. Gerritsen secretaris Rapenburg 20 tel. 120072
C.F. van der Schaaf penningmeester Pieterskerkchoorsteeg 23 tel. 122459
J. Creyghton lid Papengracht 20a tel. 122269
E. Brons lid Nieuwsteeg 10b tel. 140323
mw. Y. v. Deutekom lid Vliet 46 tel. 122975
L.M. Schrijnen lid Lokhorstraat 21a tel. 124945 ©

Erevoorzitter: R.‚J. van Cruijsen

B
a
zich op als lid/donateur van de í
Levendaal-west, en verklaart de contri

met ingang van:
ereniging voor Pieters- en Ácademiewijk en

utie/donatie ( * ) adfl. ……. te hebben

overgemaakt op de giro/bankrekening van de vereniging.

(handtekening)

bankrekeningnummer: 33 55 58 402 (Rabo)

( * ) contributie f 10,-- per jaar per gezin; f 7,50 per jaar voor alleenstaanden.
opgaven afgeven bij bestuursleden of naar postbus 11016, 2301 EA Leiden zenden.


